
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2014 
z przebiegu XXXVII Sesji Rady  Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 27 marca 2014 r. w godz. od 10.00 – 11.54 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

 
W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo  - zg. z załączoną listą obecności 

− Wójt Gminy      - Dariusz Strugała 

− Zastępca Wójta Gminy    - Stanisław Andrzejczak 

− Sekretarz Gminy     - Olga Kaczmarek 

− Skarbnik Gminy     - Zofia Jankowska 

− Radca Prawny     - Marianna Frąckowiak 

− kierownicy referatów i jedn.  organizacy. - zg. z załączoną listą obecności 

− sołtysi gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 

− radny powiatu     - Teodor Grobelny 

− Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Woj. Wlkp. - Halina Czabańska 

− Dzielnicowy Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Robert Nowakowski  

− Dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI Sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVI Sesji Rady Gminy.  

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budŜetowej na 2014 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2014- 2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jaraczewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gola. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Łobez 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości StrzyŜewko. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących fundusz 

sołecki w budŜecie gminy dotyczącym roku 2015. 

14. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Jaraczewo. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów od właścicieli nieruchomości i ich 

zagospodarowania  w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jaraczewo. 



20. Przyjęcie stanowiska w sprawie sytuacji na Ukrainie. 

21. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wolne głosy. 

24. Wnioski. 

25. Zakończenie sesji.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XXXVII Sesji Rady Gminy 

Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 

 Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe na ustawowy stan 15 radnych w sesji 

uczestniczy 15 radnych. 

 Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  

 Przed przystąpieniem do punktu 2 – na pytanie przewodniczącego Rady czy są uwagi  do 

proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 

zmianę proponowanego porządku-  Ŝadnych uwag radni nie zgłosili.  

Natomiast Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem  o wycofanie z porządku obrad punktu 16 w 

brzmieniu „16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. „ 

Wyjaśnia, Ŝe projekt tej uchwały brany był pod uwagę  na posiedzeniu komisji ( podwyŜszenie 

stawek za odpady zmieszane)  natomiast podczas (naszych)  dyskusji  doszliśmy do porozumienia, 

Ŝe stawki zostaną utrzymane na dotychczasowym poziomie, więc rozpatrywanie tej uchwały jest 

bezprzedmiotowe.  

 Radny Edmund Kowalczyk  zaproponował pozostawienie, Ŝeby ten punkt porządku 

pozostał, poniewaŜ  na posiedzeniu komisji  wnioskował o obniŜenie opłaty za odpady  

segregowane. 

Wójt wyjaśnia, Ŝe ta uchwała procedowała tylko jedną zmianę i nie mówiła nic o obniŜeniu stawki 

podstawowej , dlatego  nie moŜe być rozpatrywana. JeŜeli moŜna rozpatrywać  to inną uchwałę, 
bądź w innym zapisie, która nie jest w tej chwili przygotowana.  

Pomimo wyjaśnień Wójta radny Kowalczyk proponuje wprowadzić do porządku obrad  

rozpatrywanie ceny za odpady komunalne. 

 Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta 

Gminy.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe  w głosowaniu brało udział 15 radnych, 14 

radnych głosowało „za” wycofaniem z porządku obrad pkt 16 , 1 głos „przeciwny”. Punkt 16 z 

porządku obrad został wycofany 

 Radny Kowalczyk zapytał czy moŜna w innym brzmieniu   wprowadzić  punkt   o ustalenie 

stawki takiej opłaty. 

Radny otrzymał odpowiedz od Przewodniczącego Rady, Ŝe za zgodą Rady Gminy moŜemy 

wprowadzić  nowy punkt z tym,  Ŝe nie  ma przygotowanych materiałów w tej sprawie (projektu 

uchwały).   
 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdza, Ŝe radni  przed sesją mieli moŜliwość zapoznania się z 

treścią protokołu  i zwraca się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu. 

Sekretarz Rady Barbara Pielucha  informuje, Ŝe po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu 

XXXVI sesji odbytej w dniu 20 lutego  2014 r. nie wnosi uwag. 

Radni równieŜ nie wnieśli uwag. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe  w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, bez czytania. 



 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVI  Sesji Rady Gminy. 

 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVI 

Sesji Rady Gminy w dniu 20 lutego 2014 r.  złoŜył  Zastępca Wójta Stanisław Andrzejczak. 

Wobec braku uwag i pytań, Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
  
 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złoŜył Wójt Gminy 

Omawiając wydane zarządzenie  w sprawie upowaŜnienia dyrektora Zespołu Szkół w Rusku do 

prowadzenia  postępowania o udzielenie zamówienia publicznego  na malowanie  elewacji wraz z 

pracami naprawczymi w Zespole Szkół w Rusku, Wójt podkreślił, Ŝe szkoła w Rusku od nowości 

nie była remontowana, co świadczy o dobrym wykonawstwie.  

 W dyskusji nad złoŜonym sprawozdaniem głos zabrał radny Edmund Kowalczyk. Radny 

zapytał czy  w ramach planowanego remontu szkoły w Rusku uwzględniono wymianę rynien, 

poniewaŜ ten fakt zgłaszał dyrektor szkoły podczas  lustracji szkół  pod względem przygotowania 

placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014 przez Komisję Oświaty, Kultury 

i Spraw Socjalnych.  

Wójt odpowiedział radnemu, Ŝe w planowanych pracach remontowych wymiana rynien została 

uwzględniona.  

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Nie wpłynęła Ŝadna interpelacja i nie było pytań.  
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budŜetowej na 2014 rok. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe przedłoŜony projekt powyŜszej uchwały (wyświetlony 

na ekranie) został szczegółowo omówiony i zaopiniowany   na posiedzeniu połączonych Komisji 

Rady w dniu 25 marca br.. 

 Wobec braku pytań Rada przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXVII/225/2014 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.   
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2014- 2022. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe przedłoŜony  projekt tej uchwały ( wyświetlony na 

ekranie ) był omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych Komisji Rady w dniu 25 

marca br.  

Wobec braku pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyŜszej uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XXXVII/226/2014 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

  
   Przewodniczący Rady informuje, Ŝe przedłoŜony  projekt powyŜszej uchwały 



(wyświetlony na ekranie)  omawiany był i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych Komisji Rady 

w dniu 25 marca 2014 r. 

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 

brało udział 15 i 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały.  

Uchwała Nr XXXVII/227/2014 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jaraczewo. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe przedłoŜony projekt powyŜszej uchwały ( wyświetlony 

na  ekranie)  był omawiany i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych Komisji Rady w dniu 25 

marca br.. 

Wobec braku pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XXXVII/228/2014 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu Odnowy Miejscowości Gola. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe projekt przedłoŜonej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

został szczegółowo omówiony i zaopiniowany  na posiedzeniu połączonych Komisji Rady w dniu 

25 marca 2014r.  

Wobec braku pytań Rada Gminy przestąpiła do głosowania nad projektem powyŜszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe  w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało za podjęciem uchwały. Uchwała Nr XXXVII/229/2014 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

   
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Łobez. 

 
 Przewodniczący Rady poinformował, iŜ projekt przedłoŜonej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) został szczegółowo omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych Komisji Rady 

w dniu 25 marca br.  

PoniewaŜ do przedłoŜonego projektu uchwały nie było pytań Rada Gminy przystąpiła do 

głosowania. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XXXVII/230/2014 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości StrzyŜewko. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe przedłoŜony projekt powyŜszej uchwały 

(wyświetlony na ekranie) został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych Komisji 

Rady w dniu 25 marca br.. 

Wobec braku pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem powyŜszej uchwały. Uchwała Nr XXXVII/231/2014 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących 
fundusz sołecki w budŜecie gminy  dotyczącym roku 2015. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe  przedłoŜony projekt tej uchwały (wyświetlony na 



ekranie) został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych Komisji Rady w dniu 25 

marca br.. 

Wobec braku pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyŜszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XXXVII/232/2014 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  
 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Jaraczewo. 

 
 Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak podkreślił, Ŝe zmiany zostały omówione 

szczegółowo na posiedzeniach poszczególnych komisji, po czym udzielił głosu  zastępcy Wójta 

Stanisławowi Andrzejczakowi, aby zgłosił poprawki   do projektu powyŜszej  uchwały ( 

wyświetlonej na ekranie). 

Zastępca Wójta informuje, iŜ  najwięcej uwag i dyskusji podczas obrad wspólnego posiedzenia 

komisji wzbudził ust.  9 w  § 7  przedłoŜonego projektu uchwały. , który został przegłosowany, 

jednakŜe, aby uściślić bardziej i zmobilizować mieszkańców do segregacji proponuje się 
wprowadzić  jeszcze  ust. 10 , 11, i 12  w brzmieniu: 

 

         „10. Na pojemniku na odpady zmieszane przy pierwszym stwierdzonym przypadku 

zawartości odpadów selektywnie zbieranych zostanie naklejona zielona naklejka informująca o 

nieprawidłowej zawartości odpadów”, 

 

 „11. Na pojemniku na odpady zmieszane przy drugim stwierdzonym przypadku  zawartości 

odpadów selektywnie zbieranych  zostanie naklejona Ŝółta naklejka informująca o nieprawidłowej 

zawartości odpadów”, 

 

 „12. Na pojemniku na odpady zmieszane przy trzecim stwierdzonym przypadku zawartości 

odpadów  selektywnie zbieranych  zostanie naklejona czerwona naklejka informująca o 

nieprawidłowej zawartości odpadów”. 

  

Ponadto w § 8 proponuje się wprowadzić ust. 6 w brzmieniu : „6. Na pojemnikach na odpady 

zmieszane powinna być umieszczona informacja o właścicielu nieruchomości lub oznaczenie 

nieruchomości”. 

 

Pan Andrzejczak wyjaśnia, iŜ  proponowane zmiany będą słuŜyły temu , aby właściciel wiedział, Ŝe 

w pojemnikach na odpady zmieszane ma bałagan, Ŝe znajdują się w nim odpady selektywne i 

wobec powyŜszego musi zostać zmieniona stawka za odpady na wyŜszą, a nie taką jak 

zadeklarował. 

 O głos poprosił radny Krystian Piniewski, który zauwaŜył, Ŝe trzeba ostroŜnie wprowadzać 
poprawki, aby nie skutkowały tym, Ŝe przy kaŜdej kontroli właściciel będzie musiał być obecny. 

 W odpowiedzi Wójt Strugała powiedział, Ŝe jeŜeli właściciel pojemnika otrzyma juŜ 
dwukrotną informację o złej segregacji, to na pewno będzie chciał być obecny przy kontroli, by 

udowodnić, Ŝe dobrze segreguje. W dobrym interesie mieszkańca jest być obecnym. Na tą chwilę to 

jest system ogólnego zapisu, musimy jeszcze przygotować małą instrukcję dla mieszkańców, na 

czym miałaby polegać, jak miałaby wyglądać kontrola. Uwiarygodnieniem, Ŝe to ten kosz jest tego 

właściciela, a nie innego ma być właśnie jego oznaczenie. Taki zapis w ościennych gminach został 

wprowadzony od samego początku, my czynimy to teraz. Kontynuując wójt powiedział, Ŝe 

wszystkich mieszkańców nie jesteśmy w stanie sprawdzić od razu, w pierwszej kolejności kontrole 

ruszą do tych, którzy zdeklarowali segregację śmieci, a nie odstawili jeszcze ani jednego worka 

przez pół roku. 

 Następnie głos zabrał zastępca Wójta  i poinformował, Ŝe przed sesją przeprowadził 



rozmowę z prezesem firmy, która zajmuje się odbiorem odpadów zmieszanych na terenie naszej 

gminy i dowiedział się, Ŝe pracownicy zajmujący się odbiorem śmieci po opróŜnieniu pojemnika są 
w stanie stwierdzić, zawartość tego kosza. Powiedział takŜe, Ŝe zakład odbierający składa 

miesięczne sprawozdania, poszczególnymi miejscowościami i  numerami posesji, kto ile odstawił. 

Ze sprawozdania jasno wynika, kto nie odstawił, a takie przypadki mają miejsce. 

 Przewodniczący udzielił głosu radnemu Edmundowi Kowalczykowi, który poinformował, 

Ŝe dowiedział się od mieszkańców naszej gminy (konkretnie mieszkańca Cerekwicy), iŜ jest jakaś 
firma, która odbiera odpady bez takich wymogów jak u nas tzn. szkło nie musi być czyste itp. 

 Wójt Strugała wyjaśnił, Ŝe ustawa nie dopuszcza takich form, śmieci z danego miejsca 

muszą trafić do tego centrum, które zostało wyznaczone przez Sejmik wojewódzki. Rzeczywiście 

wymusza się, aby śmieci były segregowane i Ŝeby trafiły tam, gdzie powinny trafić z danego 

obszaru tylko dlatego, Ŝe z kolei na nas wymusza się Ŝebyśmy jako gmina wykazywali ile i spełnili 

nakładane na nas wymogi. JeŜeli gmina nie osiągnie zakładanego w danym roku poziomu w 

poszczególnych frakcjach to będzie płaciła kary. Dlatego system musimy uszczelnić tak, aby był 

sprawny i odpady były rzeczywiście zbierane i prawidłowo opłacane. W tej chwili nie chcemy ani 

obniŜać, ani podwyŜszać składek, poniewaŜ nie wiemy do końca, do czerwca, kto będzie nas 

obsługiwał w nowym przetargu, jakie będą ceny za odbiór i zagospodarowanie. Ulg na tą chwilę 
równieŜ nie moŜna stosować. W lipcu najwcześniej moŜemy porozmawiać o jakichkolwiek 

zmianach. 

Nie moŜemy pozwalać, Ŝeby teraz zostało 100.000 a PSZOK będzie kosztował ok.300.000, który 

jest obowiązkiem, Ŝeby gmina miała. Jak będziemy mieli to załatwione, to będziemy wiedzieli czy 

system zostawia jeszcze pieniądze itd. Na chwilę obecną musimy wprowadzić egzekucje, gdyŜ na 

Wójcie ciąŜy obowiązek wyegzekwowania płatności, a nie na Urzędzie Skarbowym, dlatego musi 

być zatrudniona osoba, która tą egzekucje będzie prowadziła. 

 Ponownie głos zabiera radny Kowalczyk, który nie do końca zgadza się z podejściem do 

nowego przetargu przy obecnym zysku twierdząc, Ŝe automatycznie firma moŜe  sobie podnieść 
stawki. 

Wójt Strugała w odpowiedzi tłumaczy, Ŝe gdyby firma tak zrobiła to moŜe przegrać 
przetarg, bo zgłosi się firma, która da niŜsze stawki i wtedy wygra. Poza tym przypomniał sytuację 
pierwszego przetargu, do którego startowały trzy firmy i Ŝadna nie dała stawki maksymalnej 

wiedząc, ile w budŜecie na ten cel przeznaczamy. Wygrała firma najtańsza i ta najtańsza 

spowodowała, Ŝe teraz mamy w budŜecie oszczędności. 

 Radny Edmund Kowalczyk ponownie przekonuje, Ŝe gmina powinna obniŜyć stawkę za 

śmieci, podpierając się informacją z prasy o gminie śerków, Ŝe skoro wywiązali się z zadania przy 

stawce 5 zł  to i my moglibyśmy spróbować ze stawką niŜszą. 
 Wójt Dariusz Strugała powiedział, Ŝe na chwilę obecną gmina nie moŜe uzyskać poŜyczki, 

która jest umarzana w 40% a dzięki której moglibyśmy zaoszczędzić duŜe pieniądze, gdyŜ nasza 

stawka 7zł jest zbyt niska, a aby uzyskać poŜyczkę musi być minimalnie 8 zł. 

 Przewodniczący Roman Skrzypczak podsumowując powiedział, iŜ nie wierzy Ŝe zmienią się 
przepisy dotyczące zmniejszenia frakcji, gdyŜ obligują do tego umowy podpisane przez Polskę w 

Brukseli, dlatego musimy osiągnąć zakładane frakcje w przeciwnym razie będziemy płacić duŜe 

kary. 

 W związku z brakiem pytań do omawianego zagadnienia Przewodniczący Rady  przeszedł do 

przeprowadzenia głosowania w sprawie wniesionych poprawek. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe „za „ wprowadzeniem zgłoszonych  poprawek 

głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały z przyjętymi 

poprawkami. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe  w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem uchwały.  Uchwała Nr XXXVII/233/2014 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 



15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów od właścicieli nieruchomości i ich 
zagospodarowania w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe projekt powyŜszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 25 marca 2014 r.. 

Wobec braku pytań Rada |Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem  uchwały. Uchwała Nr XXXVII/234/2014 stanowi załącznik do 

protokołu.  
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
 Przewodniczący  Rady informuje, Ŝe projekt powyŜszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

został szczegółowo omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 25 

marca  br.. 

 Radny Edmund Kowalczyk zwrócił się z pytaniem, czy w przypadku gdy na danej posesji 

zamieszkują np. 2 rodziny, mogą być złoŜone dwie deklaracje (kaŜda rodzina oddzielnie). 

Radca prawny Marianna Frąckowiak wyjaśnia radnemu Kowalczykowi, Ŝe obowiązek składania 

deklaracji ciąŜy na właścicielu  nieruchomości. Zaznacza, Ŝe na terenie gminy ustalono opłatę od 

mieszkańca.  

 Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych  i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem powyŜszej uchwały. Uchwała Nr XXXVII/235/2014 stanowi 

załącznik do protokołu.  
 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe projekt powyŜszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

omawiany był na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 25 marca 2014 r.  

Wobec braku pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XXXVII/236/2014 stanowi załącznik do 

protokołu.   
   

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad  zwierzętami bezdomnymi 
oraz  zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jaraczewo. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe projekt powyŜszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

został szczegółowo omówiony i zaopiniowany  na posiedzeniu połączonych Komisji w dniu 25 

marca 2014 r.  

Wobec braku pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyŜszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych, 14 

radnych głosowało „za”  podjęciem uchwały, 1 głos „wstrzymujący”.  Uchwała Nr 

XXXVII/237/2014 stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
 
 



19. Przyjęcie stanowiska w sprawie sytuacji na Ukrainie.  
 

Wójt uzasadnia stanowisko w sprawie sytuacji na Ukrainie.  

W związku z miastem partnerskim na Ukrainie wójt kontaktował się z Nowowołyńskiem na 

początku działań rewolucji majdanu kijowskiego z zapytaniem o ich sytuację. Kilku tamtejszych 

przedstawicieli było na majdanie kijowskim i po powrocie kontynuowali działalność. Wyrazili oni 

swoje niezadowolenie dla działalności rządu ukraińskiego. Na pytanie o zbiórkę darów, nasi 

partnerzy odpowiedzieli, Ŝe Nowowołyńsk nie przeŜywa Ŝadnego kryzysu póki co. Potrzebują 
natomiast wsparcia moralnego, odczucia, Ŝe jesteśmy z nimi w ich walce oraz poparcia nowej 

władzy ukraińskiej i podkreśleniu, Ŝe Ukraina jest państwem niepodległym. Wójt otrzymał pismo z  

apelem od Mera SapoŜnikowa do mieszkańców gminy Jaraczewo o poparcie ich stanowiska w 

sprawie wydarzeń na Ukrainie, potępienia działalności władz rosyjskich oraz wymuszenia od 

Kremla wykonania traktatu budapesztańskiego z 1994r.  

Wójt w związku z powyŜszym uwaŜa, Ŝe zajęcie takiego stanowiska jest zasadne. 

 Wobec braku pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt  przygotowanego stanowiska ( 

tekst wyświetlony na ekranie) i Rada Gminy przystąpiła do głosowania.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych glosowało „za” przyjęciem  stanowiska. Stanowisko Nr 5/2014 stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

20. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
 Nie przekazano Ŝadnej informacji.  
 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
  

 Nie udzielano odpowiedzi.  
 

22. Wolne głosy. 
 

Głos jako pierwszy zabrał Dyrektor GZEAS Jerzy Jakubowski, który złoŜył sprawozdanie o 

przeprowadzonym przetargu na remont elewacji szkoły w Rusku, przetarg wygrała firma z Jarocina. 

Poinformował takŜe o rozstrzygnięciu przetargu na nauczycieli do projektu „kurs na Jaraczewo”. W 

terminie do 17 marca wpłynęły dwie oferty, wygrała firma z Poznania – Poznańska Szkoła Biznesu. 

Odbyły się odrębne przetargi: mniejszy na sprzęt elektroniczny, który to sprzęt znajduje się juŜ w 

obsługiwanych przez projekt placówkach (laptopy, kamery itp.) Wpłynęły cztery oferty, wybrano 

firmę Pana Marcina Kuźniaka z Rzeszowa. 

A takŜe przetarg większy na pomoce dydaktyczne (od plasteliny do podręczników, programy 

komputerowe), do którego przystąpiły dwie firmy, wygrała firma Wika. 

W nadchodzący poniedziałek zostanie podpisana umowa w związku z czym zajęcia pozalekcyjne 

mogą się rozpocząć juŜ od poniedziałku, wtorku. 

 Pytanie do dyrektora skierował radny Edmund Kowalczyk: czy dzieciom, które musiałby 

czekać za zajęciami pozalekcyjnymi zorganizowany zostanie czas, jak będzie to wyglądało? 

 W odpowiedzi dyrektor GZEAS poinformował, Ŝe w tej sprawie były przeprowadzane 

zebrania z rodzicami i dzieci będą dowoŜone na zajęcia pozalekcyjne, będą dodatkowe kursy, gdyŜ 
projekt takie cele zakłada. Gdyby zajęcia odbywały się w soboty tez autobus dzieci przywiezie i 

odwiezie.  

 O głos poprosiła sołtys wsi Wojciechowo, Pani Roszak powiedziała, Ŝe w rozmowach na 

temat zajęć poza lekcyjnych była mowa o tym, Ŝe w projekcie uczestniczyć będą wszystkie dzieci, a 

w szkole w Rusku nie wszystkie dzieci uczestniczą. 
 Dyrektor Jakubowski odpowiedział, Ŝe projektem objęte jest 805 dzieci z naszych szkół, 

pieniądze dostaliśmy na osiągnięcie lepszych wskaźników w pewnych obszarach. Na podstawie 



wytycznych z projektu została przeprowadzona kwalifikacja uczniów, dzieci do zajęć 
pozalekcyjnych zostały wytypowane do poszczególnych grup i nie kaŜde dziecko będzie 

uczestniczyło we wszystkich zajęciach. Istnieje moŜliwość po wcześniejszym zgłoszeniu przez 

rodzica chęci uczestnictwa dziecka w zajęciach takich jak język polski, matematyka itd. 

 Pani sołtys informuje, Ŝe chodzi konkretnie o lekcje dodatkowe z języka angielskiego dla 

uczniów klasy pierwszej, którzy dopiero zaczynają się uczyć tego języka i nie moŜna stwierdzić ich 

umiejętności w tej kwestii.  

Dyrektor jeszcze raz podkreślił, Ŝe w szkołach przeprowadzane zostały kwalifikacje przez 

nauczycieli, na podstawie których typowano dzieci do zajęć pozalekcyjnych w grupach. JeŜeli 

występuje jakieś niejasności prosi o skontaktowanie się z konkretnym dyrektorem szkoły i 

przedyskutowanie tematu. Ze swojej strony obiecuje, iŜ poruszy ten temat na naradzie z 

dyrektorami. 

Przewodniczący udzielił głosu radnemu Romanowi Matuszakowi, który podkreślił, Ŝe 

dziecko w tak młodym wieku 6,7 lat jest chłonne wiedzy, dlatego nauka języków obcych jest tu 

bardzo waŜna. Zwrócił się takŜe z pytaniem do dyrektora czy w tym projekcie uczestniczą 
nauczyciele z naszej gminy i czy jest tam określona stawka godzinowa? 

Jerzy Jakubowski – dyrektor GZEAS odpowiada, Ŝe 95% uczestniczą w projekcie 

nauczyciele z terenu naszej gminy. JeŜeli chodzi o stawki to zna tylko te z przetargu, te które firma 

bierze za realizację zadania. Umowy bezpośrednie z nauczycielami zawiera firma, dlatego nie zna 

tych stawek. Ponadto przypomniał, Ŝe gmina Jaraczewo jest jak gdyby prekursorem w temacie 

nauki języka obcego od pierwszej klasy, gdyŜ juŜ kilkanaście lat temu został wprowadzony do szkół 

język niemiecki (nie było wtedy anglistów), teraz zmieniliśmy. 

Innym wdroŜonym do realizacji programem jest program pływania dla klas trzecich finansowany 

przez Ministerstwo Sportu, którego przedstawicielem od strony „papierowej” jest Wojewódzkie 

Zrzeszenie Sportowe. Wniosek został złoŜony w ubiegłym roku, Ŝeby objąć uczniów klas trzecich 

szkół podstawowych nauką pływania. Program realizowany będzie przez 71 dzieci, które dziesięć 
sobót pod rząd po dwie godziny będą jeździły na pływalnię w Jarocinie. Koszt uczestnictwa 

jednego dziecka w zajęciach to 300 zł, z czego 150 zł pokrywane jest przez Ministerstwo Sportu a 

druga połowa pokrywana będzie z naszych środków. Koszt obejmuje transport, wstęp na pływalnie 

oraz opiekę instruktora, natomiast, nauczyciele- wychowawcy klas trzecich opiekę nad uczniami 

sprawują w formie wolontariatu. 

 Z pytaniem zgłosił się radny Kowalczyk: w związku z tym, Ŝe nauczyciele opiekę w tych 

dniach sprawują w formie wolontariatu, to czy korzystają zgodnie z kartą nauczyciela z następnego 

dnia wolnego? 

 Dyrektor Jakubowski odpowiedział, Ŝe nauczyciel moŜe dostać dzień wolny, ale moŜe 

równieŜ nie chcieć skorzystać. Istnieje jeszcze inne wyjście. Skoro zajęcia z pływania kierowane są 
do całej klasy, a przypadają w tygodniu trzy godziny wychowania fizycznego w nauczaniu 

początkowym dyrektor ma takie prawo, by wprowadzić 50% zajęć poza terenem szkoły. 

 O głos poprosił radny Ignacy Stangret, powrócił do tematu odbioru foliowych worków po 

nawozach, kiszonkach itp. i zapytał o sposób ich składowania. 

 Przewodniczący Roman Skrzypczak odpowiedział, Ŝe rolnicy wiedzą gdzie składuje się tego 

typu odpady zgodnie z ustawą, prawdopodobnie są wyznaczone punkty, do których oddają zuŜyte 

folie. Jest to indywidualna sprawa kaŜdego rolnika. 

Przewodniczący udzielił głosu Pani Halinie Czabańskiej, która zwróciła się z prośbą o 

remont drogi gminnej w Parzęczewie, od krzyŜa do końca Noskowa (nie przez Nosków). 

Podkreśliła, Ŝe przez okres kadencji radni Stefan Pawlak i Edmund Kowalczyk ani razu nie 

zgłaszali remontu tej drogi. Droga została wybudowana 24 lata temu, w tej chwili jest cała 

pozarywana, na terenie Parzęczewa znajdują się trzy firmy, do których dojeŜdŜają tir-y i droga staje 

się coraz bardziej niebezpieczną. 
W odpowiedzi radny Edmund Kowalczyk prosi o sprawdzenie , czy sołectwo wsi  

Parzęczew zgłosiło we wniosku do budŜetu remont tej drogi. 

Wójt Strugała poinformował, Ŝe zorientuje się w sprawie uwzględnienia tej drogi do 



remontu, istnieje bowiem moŜliwość podziału ponownego środków na roboty drogowe i zgłoszenie 

Pani Czabańskiej jest jak najbardziej słuszne.  

Przewodniczący Rady podziękował za dyskusję po czym przypomniał radnym o obowiązku 

złoŜenia do końca kwietnia oświadczeń majątkowych. 

 

23. Wnioski. 
 
 Nie zgłoszono Ŝadnego wniosku.  
 

24. Zakończenie sesji. 
 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 

za udział w tych obradach i o godz. 11.54 zakończył XXXVII Sesję Rady Gminy Jaraczewo 

 

 

Jaraczewo, dnia 1 kwietnia 2014 r.  
 
Protokółował: 

 

ElŜbieta Wyremblewska      PRZEWODNICZĄCY RADY  

 

              /-/ Roman Skrzypczak 


